
20231109 – Algemene beschouwingen – CDA Landsmeer 

Dankuwel voorzi?er.  

Beste kijkers en luisteraars, aanwezigen op de publieke tribune, pers, college en natuurlijk 
collega-raadsleden. 

Voor ons ligt de programmabegro;ng 2024 en de meerjarenraming 2024-2027. Wat het CDA 
Landsmeer betreF houdt dit het midden tussen een ambi;eus plan en een risicovolle 
onderneming. Ik zal uitleggen wat ik daar precies mee bedoel.  

Aan ambi;e ontbreekt het dit college niet. Zo moet er de komende 12 jaar flink geïnvesteerd 
worden in de huisves;ng van scholen via het Integraal Huisves;ngs Plan, moet de 
eenzaamheid waar mogelijk verder worden teruggedrongen, worden bouwen en wonen 
topprioriteit, en wordt er extra ingezet op preven;ef jeugdbeleid. Stuk voor stuk zaken waar 
het CDA Landsmeer achter kan staan. Dat wat betreF de ambi;e.  

Maar dan de risico’s. Die ziTen vooral op het financiële vlak, waar een aantal zaken uit het 
verleden worden losgelaten. Ik noem hierbij specifiek het loslaten van de kapitaallastenlimiet 
en het opheffen van de bestemmingsreserve weerstandvermogen. Het college creëert 
hiermee meer financiële armslag, maar ook meer financiële risico’s. En zeker als we kijken 
naar de begro;ngsjaren 2026 en verder dan zien we dat de gemeente zwaar in de min gaat, 
met respec;evelijk 1,45 miljoen in 2026 en 722.000 euro in 2027. Ik begrijp heel goed dat 
hiermee een signaal wordt geprobeerd af te geven rich;ng de provincie en Den Haag. We 
bevinden ons daarbij in goed gezelschap van een hoop andere gemeenten. Echter, toen in de 
commissievergadering op 2 november werd gevraagd wat het alterna;eve scenario was als 
de overheid geen extra geld betaald aan gemeentes was het antwoord dat er geen 
alterna;ef scenario is.  

20 juli jongstleden stond ik hier ook en hield ik mijn algemene beschouwingen t.a.v. de 
perspec;efnota. Ik pleiTe daarin concreet voor doorze[ngsvermogen op het dossier 
bestuurlijke toekomst, zowel in geld als menskracht. Beiden zijn op geen enkele wijze terug 
te lezen in de begro;ng die voorligt. Terwijl dit topprioriteit zou moeten zijn, zeker gegeven 
het voorgaande deel van mijn betoog. Alleen het in werking stellen van een werkgroep 
Bestuurlijke Toekomst is een aanwijsbaar punt. Ik zou graag een reac;e van het college willen 
op deze constatering.  

Sinds ik in de poli;ek zit in 2017 zijn we gegroeid van een begro;ng van 21,2 miljoen naar 
31,7 miljoen in 2024. Dat is bijna 50% groei in 7 jaar ;jd. We moeten als gemeente meer 
doen, maar hebben we daarvoor wel de mensen om het uit te voeren? Hebben wij 
voldoende realisa;evermogen? Die vraag stelt het college zich gelukkig ook, maar we 
hoorden in de commissievergadering van 2 november dat het antwoord hierop pas in het 
eerste kwartaal van 2024 te verwachten valt. Hier komen ambi;e en risico elkaar wel heel 
erg tegen. Ik hoor graag de reac;e van het college hierop.  

Meer dan ooit is de taakstellende en controlerende taak van de gemeenteraad cruciaal in het 
komend jaar. Hierom dient het CDA Landsmeer dan ook een mo;e in om dit punt kracht bij 
te zeTen. De mo;e heeF betrekking op de toeristenbelas;ng die is ingeboekt voor 72.000 



euro per jaar de komende vier jaar. Maar waarvan de verantwoordelijke portefeuillehouder 
in de commissievergadering van 2 november aangaf dat hij grote twijfels heeF of dit wel 
realiseerbaar is. Hij voorziet problemen in de inning, de registra;e, echter heeF dit niet 
geleid tot een realis;sche verwach;ng op deze post. Het kan naar onze mening niet zo zijn 
dat er een begro;ng wordt ingediend waarvan bij het schrijven ervan al duidelijk is dat deze 
niet kan worden gehaald. Het verschil zou dan in de BERAP wel inzichtelijk worden gemaakt. 
Zo werkt het naar de smaak van het CDA niet. We roepen de portefeuillehouder op in de 
mo;e om meer te doen dan nu om de 72.000 daadwerkelijk binnen te halen, en als dat niet 
het geval blijkt te zijn, het dan binnen het eigen programma op te lossen.  

Ik rond af. Ambi;e en risico’s gaan in deze begro;ng hand in hand. En tegelijker;jd spreek ik 
hierbij ook mijn vertrouwen uit in dit college, en dat doe ik op basis van wat ik in de 
afgelopen zes maanden aan veranderingen heb zien ontstaan. Dit vertrouwen gaat uiteraard 
wel samen op weg met een posi;ef-kri;sche gemeenteraad, die haar taakstellende en 
controlerende taak uiterst serieus neemt. Het CDA zal dit in ieder geval doen. 

Het CDA wil meebouwen aan een fatsoenlijke gemeente. Waar we omzien naar elkaar en 
kiezen voor de ander. 

 

 


